



## السيرة الذاتية

الاسم الرباعي واللقب: سعد جادر مطلق محميد العكيلي

تاريخ الميلاد: يوم 10 شهر 8 سنة 1959

الحالة الزوجية: متزوج

عدد الأولاد: 3

الديانة: مسلم

التخصص: التخصص العام فنون تشكيلية والتخصص الدقيق (فلسفة علم الجمال والنقد الفني)

الوظيفه: تدريسي

الدرجة العلمية: استاذ مساعد دكتور

عنوان العمل: الجامعة المستنصرية /التربية الاساسية/ قسم التربية الفنية

الهاتف النقال: 07717902211

البريد الإلكتروني: saadjad44@yahoo.com

أولاً : المؤهلات العلمية .

الدرجة العلمية: الجامعة الكلية التاريخ

بكالوريوس: جامعة بغداد كلية الفنون الجميلة 1982 فنون تشكيلية فرع النحت.

الماجستير: عنوان الرسالة (الانشاء والمضمون في الميداليات العراقية من عام 1986-1988/

جامعة بغداد كلية الفنون الجميلة 1989 فنون تشكيلية فرع النحت

الدكتوراه: عنوان الاطروحة (المتخالف والمتوافق في قراءة النص النحتي المعاصر على وفق

التفكيكية والتداولية) جامعة بغداد كلية الفنون الجميلة 2023 فرع النحت.

ثانيا: الوظيفة: الجهة الفترة من - الى

1 - تدريسي في معهد المعلمين /التربية الاساسية حاليا 1990 لغاية 1994 قسم التربية الفنية.

2- تدريسي في كلية التربية الاساسية من عام 2005 –ولحد الان

ثالثا: التدرج الوظيفي.

- استاذ مساعد فن دكتور من 2023-مستمر بالخدمة الجامعية.

- أستاذ مساعد فن الجامعة المستنصرية – كلية التربية الاساسية – قسم التربية الفنية من 2019-

2023.

- مدرس في الجامعة المستنصرية – كلية التربية الاساسية – قسم التربية الفنية من 2011-

2019.

- مدرس مساعد الجامعة المستنصرية – كلية التربية الأساسية – قسم التربية الفنية من 1990-2011.

رابعاً: التدريس الجامعي.

الجهة (المعهد / الكلية) الجامعة الفترة من - الى

1-كلية المعلمين 1990-1994

2- كلية سحاب للعلوم التطبيقية/جامعة السلط /الاردن 1996-1999

3- كلية التربية /جامعة إب/قسم التربية الفنية/جمهورية اليمن 2000-2003

4- كلية التربية الاساسية المستنصرية 2003من - مستمر بالخدمة الجامعية.

خامساً: المقررات الدراسية التي قمت بتدريسها.

القسم المادة السنة

1- قسم التربية الفنية /كلية المعلمين مادة الفخار والخزف 1990 - 1994

2- قسم التربية الفنية /كلية المعلمين مادة النحت 1990 – 1994

3- قسم التربية الخاصة مادة طرائق تدريس التربية الفنية 1990 – 1994

4- قسم رياض الاطفال مادة طرائق تدريس التربية الفنية 1990 – 1994

5- قسم التربية الخاصة مادة طرائق تدريس التربية الفنية 1990 – 1994

6- قسم رياض الاطفال مادة الخط العربي 1993

7- قسم التربية الفنية مادة التشريح 2006 – 2007

8- قسم التربية الفنية مادة عناصر الفن 2006 – 2008

9- قسم التربية الفنية مادة النحت 2006 – ولحد الان.

10- قسم التربية الفنية مادة الجداريات 2006 -2019

11- قسم التربية الفنية مشروع تخرج 2006 –ولحد الان.

12- الاشراف على ابحاث تخرج طلبة المرحلة الرابعة قسم التربية الفنية من عام 2003 –

ولحد الان.

سادساً: المؤتمرات والندوات العلمية وورش العمل التي شارك فيها.

العنوان السنة مكان انعقادها نوع المشاركة

( بحث / بوسنر حضور طلبة قسم التربية الفنية 2006 )

1- تكريم درع الموهوبين / كلية التربية الاساسية 2009

2- ورشة عمل الجودة/سمنار حول التناس في الفنون التشكيلية 2017 /4/19/محاضر

3-ستيديو عملي لمشاريع تخرج المرحلة الرابعة لانتاج اعمال نحتية وجداريات السيراميك

2019 - 2006

3-ستيديو عملي لمادة النحت للمرحلة الثالثة طلبة قسم التربية الفنية 2006 – 2019

5- ورشة حضوري (مهاور باستضافة الدكتور نجم حيدر استاذ فلسفة الجمال والنقد في كلية

الفنون الجميلة) لطلبة الدراسات العليا ماجستير ودكتوراه تحت عنوان (ميتافيزيقيا الحضور في

الحدائثة وما بعدها) 2020

7- ورشة حضوري (مهاور) لطلبة الدراسات العليا ماجستير ودكتوراه تحت عنوان

( دور معلم التربية الفنية في الاصلاح المجتمعي) 2023

8- ورشة حضوري (مهاور) لطلبة الدراسات العليا ماجستير ودكتوراه تحت عنوان (تحولات

الابداع على وفق مثلث بيرس) 2023

9- ورشة حضوري (مهاور) لطلبة الدراسات العليا ماجستير ودكتوراه تحت عنوان(قراءات

في النص الفني على وفق التناس والانزياح بين التفكيك والتداول) 2024

10-ورشة حضوري (مهاور) لطلبة الدراسات العليا ماجستير ودكتوراه تحت عنوان (

اشكالية التقنية لدى طلبة قسم التربية الفنية) 2024

11- المشاركة ببحث تحت عنوان ( Theoretical and methodological intertextuality

in reading the sculptural text between modernity and beyond ) منشور باللغة

الانكليزية في مؤتمر ( Journal of Current Researches on Educational Studies )

(JoCuRES) في تركيا.

12- شهادة حضور ندوة الكترونية(فلسفة العبادات عند السيدة فاطمة الزهراء عليها

السلام)(2023/10/27)

- 13- شهادة حضور ورشة تدريبية بعنوان (استخدام برنامج (CAD) في التطبيقات الهندسية يقدمها مركز بحوث الهندسة والعلوم التطبيقية بتاريخ (2023/11/8)
- 14- شهادة مشاركة في الورشة التدريبية بعنوان (اضطراب اللغة والكلام) تقديم جمعية المهارات التربوية والرقمية مركز بصمتي (2024/1/10)
- 15- شهادة حضور ومشاركة باللقاء الافتراضي بعنوان (مهارات الاستذكار وطرق التحليل) (2024/1/28)
- 16- مشاركة في منصة الاتجاه السليم بدورة تدريبية بعنوان (برمجة وقوة العادات) (2024/1/20)
- 17- المشاركة في حضور ورشة تدريبية بعنوان (كاهروت واستراتيجيات التعلم بالتلعيب) ضمن مبادرة ايادي صديقة للتنمية والتطوير المهني بتاريخ (2024/1/31)
- 18- شهادة حضور دورة تدريبية بعنوان (طريقة كتابة الدراسات السابقة في البحث العلمي) قدمتها كلية اللغة العربية جامعة ام القرى (2024/1/29)
- 19- شهادة حضور الورشة الاولى في (سلسلة الاتقان في الكتابة والاملاء) التي قدمها مركز عبد الرحمن السديري الثقافي بتاريخ (2024/1/14)
- 20- شهادة حضور ورشة تدريبية بعنوان (الميادين السبعة للتطور الذاتي والمهني) قدمها اكاديمية الخبير الاستراتيجية للاستشارات والتدريب بتاريخ (2024/1/17)
- 21- شهادة حضور ورشة تدريبية بعنوان (البداية الجديدة لتمكين الافراد والمنظمات من تحسين الاداء) بتاريخ (2024/1/15)
- 22- شهادة حضور ورشة تدريبية بعنوان (استخدام برنامج (CAD) في التطبيقات الهندسية يقدمها مركز بحوث الهندسة والعلوم التطبيقية بتاريخ (2023/11/8)

سابعا : الأنشطة العلمية الاخرى .

داخل الكلية خارج الكلية

- 1- تنفيذ جدارية مسلة صيد الاسود للملك الاشوري نحت بارز قياس 8م×3م... 2006.
- 2- تنفيذ جدارية تقديم القرابين للملك الاشوري في احتفالية صيد الاسود نحت بارز قياس 8م×3م... 2007.
- 3- تنفيذ جدارية سيراميك بقياس 16م×3م نصبت في سنتر الكلية 2009.
- 4- تنفيذ جدارية رسم طباعي عن تراث الواسطي بقياس 16م×3م نصبت في سنتر الكلية 2010.
- 5- تنفيذ جداريات عدد(9) قاشان(سيراميك) قياس 180سم×120سم مواضيع مختلفة في اروقت قسم التربية الفنية 2014.
- 6- تنفيذ نصب تذكاري لشخصية الفرابي بارتفاع 2م في 2014 في حدائق الكلية.
- 7- تنفيذ جدارية (تكوين) نحت بارز بقياس 16م×3م نصبت في سنتر الكلية 2016.
- 8- المعارض السنوية لقسم التربية الفنية.
- 9- مهرجان الثقافة الرافدينية/دائرة الفنون التشكيلية 2009.
- 10- يوم المرأة العالمي/ وزارة المرأة 2010.
- 10- مهرجان المتنبي التاسع/دائرة الفنون 2011
- 12- مهرجان الواسطي الدولي /بغداد/ 2012
- المعرض السنوي لدائرة الفنون التشكيلية 2012
- ثامنا: المشروعات البحثية في مجال التخصص لخدمة البيئة والمجتمع أو تطوير التعليم.**
- 1-تنفيذ جدارية ( اهورار العراق ) ( نحت بارز 3م×5م2م)مقدم لصالح وزارة الزراعة 2015
- 2- نصب مقترح بتوجيه وزارة العدل عن شهداء الوزارة 2016.
- 3- نصب مقترح بتوجيه وزارة الداخلية عن شهداء الوزارة 2018.
- 4- نصب عن شهداء سبايكر في محافظة صلاح الدين 2020.
- 5-نصب مقترح عن شهداء الحشد الشعبي والجيش والشرطة في محافظة البصرة 2020.
- عاشراً: كتب الشكر ، الجوائز و شهادات التقدير.
- تاسعاً: كتاب الشكر أو الجائزة أو شهادة التقدير السنة الجبهة**
- 1- شكر وتقدير عدد م و 856/4 في 2010 وزارة التعليم العالي
- 2- شكر من وزارة الزراعة
- 3- كتاب شكر عدد4 صادرة عن رئيس الجامعة

4- اكثر من 6 كتب شكر صادرة عن عمادة الكلية

5- كتاب شكر صادر من هيئة الحشد الشعبي 2019.

عاشرا: اللغات التي تجيدها.

العربية

الانكليزية

## The biography

**Full name and surname:** SaadJaderMutlaqMuhaimid Al-Ukaili

**Date of birth:** 10th month 8th year 1959

**Marital status:** Married

**Number of children:** 3

**Religion:** Muslim

**Specialization:** General specialization in plastic arts and specific specialization (philosophy of aesthetics and artistic criticism)

**Job:** teaching

**Academic degree:** Assistant Professor Doctor

**Work address:** Al-Mustansiriya University / Basic Education / Department of Art Education

**Mobile:** 07717902211

**Email:** [saadjad44@yahoo.com](mailto:saadjad44@yahoo.com)

**First:** Academic qualifications.

Academic Degree: University College of History



Bachelor's degree: University of Baghdad, College of Fine Arts, 1982, Fine Arts, Sculpture Branch.

Master's degree: Thesis title (Construction and content in Iraqi medals from 1986-1988/University of Baghdad, College of Fine Arts, 1989, Fine Arts, Sculpture Branch(

Doctorate: Thesis title (Discordant and compatible in reading contemporary sculptural text according to deconstruction and pragmatics), University of Baghdad, College of Fine Arts, 2023, Sculpture Branch.

**Second: Position: The period from - to**

1-Teaching at the Teachers' Institute/Basic Education currently from 1990 to 1994, Department of Art Education.

2-Teaching at the College of Basic Education from 2005 - until now

**Third: Career progression.**

-Assistant Professor of Art, Doctorate from 2023 - Continuing university service.

-Assistant Professor of Art at Al-Mustansiriya University - College of Basic Education - Department of Art Education from 2019-2023.

-Teacher at Al-Mustansiriya University - College of Basic Education - Department of Art Education from 2011-2019.

-Assistant lecturer at Al-Mustansiriya University - College of Basic Education - Department of Art Education from 1990-2011.

**Fourth: University teaching.**

Entity (Institute/College) University Period from - to

1-Teachers College 1990-1994

2-Sahab College of Applied Sciences/Salt University/Jordan 1996- 1999

3- College of Education/University of Ibb/Department of Art Education/Republic of Yemen 2000-2003

4- Al-Mustansiriya College of Basic Education 2003 - continuing university service.

**Fifth: The courses that I taught.**

Section Article Sunnah

- 1- Department of Art Education/Teachers College, Pottery and Ceramics, 1990 - 1994
- 2- Department of Art Education/Teachers College, Sculpture, 1990-1994
- 3- Department of Special Education, subject of methods of teaching art education, 1990 – 1994
- 4- Kindergarten Department, subject of methods of teaching art education, 1990 – 1994
- 5- Department of Special Education, subject of methods of teaching art education, 1990 – 1994
- 6- Kindergarten Department, Arabic Calligraphy, 1993
- 7- Department of Art Education, Anatomy, 2006-2007
- 8- Department of Art Education, Elements of Art, 2006-2008
- 9- Department of Art Education, Sculpture, 2006 - until now.
- 10- Department of Art Education, subject of murals 2006-2019
- 11- Department of Art Education, Graduation Project 2006 - until now.
- 12- Supervising the graduation research of fourth-year students in the Department of Art Education from 2003 - until now.

**Sixth: Conferences, scientific seminars and workshops in which he participated.**

**Title, year, location, type of participation**

)Research/ Attendance poster for students of the Art Education Department, 2006(

- 1- Honoring the Gifted Shield / College of Basic Education 2009
- 2- Quality Workshop/ Seminar on Intertextuality in the Fine Arts 4/19/2017/ Lecturer
- 3- A practical studio for fourth-stage graduation projects to produce sculptural works and ceramic murals 2006 - 2019



- 4- Practical studio for the sculpture subject for the third stage, students of the Art Education Department, 2006 – 2019
- 5- A presence workshop (interviewer hosted by Dr. NajmHaider, Professor of the Philosophy of Beauty and Criticism at the College of Fine Arts) for master's and doctoral graduate students under the title (The Metaphysics of Presence in Modernity and Beyond) 2020
- 6- An in-person workshop (interviewer) for master's and doctoral graduate students under the title  
(The role of the art education teacher in societal reform) 2023
- 7- An in-person workshop (interviewer) for master's and doctoral graduate students under the title (Creativity Transformations According to Peirce's Triangle) 2023
- 8- An in-person workshop (interviewer) for master's and doctoral graduate students under the title (Readings in the artistic text according to intertextuality and displacement between deconstruction and circulation) 2024
- 9- An in-person workshop (interviewer) for master's and doctoral graduate students under the title (The Problem of Technology among Students of the Art Education Department) 2024
- 10- Participation in a research entitled (Theoretical and methodological intertextuality in reading the sculptural text between modernity and beyond) published in English in the Journal of Current Researches on Educational Studies (JoCuRES) in Turkey.
- 11- Certificate of attendance at an electronic symposium (The Philosophy of Worship of Lady Fatima Al-Zahra, peace be upon her) (10/27/2023(
- 12- Certificate of attendance at a training workshop entitled (Using the (CAD) program in engineering applications presented by the Engineering and Applied Sciences Research Center on (11/8/2023(
- 13- Certificate of participation in the training workshop entitled (Language and Speech Disorder) presented by the Educational and Digital Skills Association, Basmati Center (10/1/2024(

- 14- Certificate of attendance and participation in the virtual meeting entitled (Mnemonic skills and analysis methods) (1/28/2024(
- 15- Participation in the Right Direction platform in a training course entitled (Programming and the Power of Habits) (1/20/2024(
- 16- Participation in attending a training workshop entitled (Kaharut and the Gamification Learning Strategy) within the Friendly Hands Initiative for Development and Professional Development on (1/31/2024(
- 17- Certificate of attendance at a training course entitled (How to write previous studies in scientific research) presented by the College of Arabic Language, Umm Al-Qura University (1/29/2024(
- 18- Certificate of attendance for the first workshop in (Proficiency in Writing and Dictation Series) presented by the Abdul Rahman Al-Sudairi Cultural Center on (1/14/2024(
- 19- Certificate of attendance at a training workshop entitled (The Seven Fields of Self and Professional Development) presented by the Strategic Expert Academy toFor consultation and training on (1/17/2024(
- 20- Certificate of attendance at a training workshop entitled (The New Beginning to Empower Individuals and Organizations to Improve Performance) on (1/15/2024(
- 21- Certificate of attendance at a training workshop entitled (Using the (CAD) program in engineering applications presented by the Engineering and Applied Sciences Research Center on (11/8/2023(

**Seventh: Other scientific activities.**

Inside the college Outside the college

- 1- Implementation of a mural of the lion hunting obelisk of the Assyrian king, bas-relief sculpture, measuring 8m x 3m... 2006.
- 2- Implementation of a mural presenting sacrifices to the Assyrian king during the lion hunting celebration, a relief sculpture measuring 8m x 3m... 2007.
- 3- Implementation of a ceramic mural measuring 16m x 3m and installed in the college center in 2009.

- 4- Implementation of a mural about the Wasiti heritage, measuring 16m x 3m, and installed in the college center in 2010.
- 5- Implementation of (9) glazed (ceramic) murals, measuring 180 cm x 120 cm, on various topics in the corridors of the Art Education Department, 2014.
- 6- Implementing a 2-meter-high memorial to Al-Farabi in 2014 in the college gardens.
- 7- Implementation of a bas-relief mural (composition) measuring 16m x 3m and installed in the college center in 2016.
- 8- Annual exhibitions of the Art Education Department.
- 9- Mesopotamian Culture Festival/Department of Fine Arts 2009.
- 10- International Women's Day/Ministry of Women 2010.
- 11- The Ninth Al-Mutanabbi Festival/Department of Arts 2011
- 12- Al-Wasiti International Festival / Baghdad / 2012

Annual exhibition of the Fine Arts Department 2012

**Eighth: Research projects in the field of specialization to serve the environment and society or develop education.**

- 1- Implementation of a mural (The Marshes of Iraq) (relief sculpture 3m x 2.5m) submitted for the Ministry of Agriculture 2015
- 2- A proposed monument under the guidance of the Ministry of Justice on the Ministry's martyrs 2016.
- 3- A proposed monument under the guidance of the Ministry of Interior on the Ministry's martyrs 2018.
- 4- A monument about the martyrs of Speicher in Salah al-Din Governorate, 2020.
- 5- A proposed monument to the martyrs of the Popular Mobilization Forces, the army and the police in Basra Governorate 2020.

**Tenth: Letters of thanks, awards and certificates of appreciation.**

Ninth: A letter of thanks, an award, or a certificate of appreciation for the year in which it is located

- 1- Acknowledgments No. 4/856 in 2010 Ministry of Higher Education
- 2- Thanks from the Ministry of Agriculture
- 3- Letter of thanks, number 4, issued by the university president

- 4- More than 6 letters of thanks issued by the Deanship of the College
- 5- A letter of thanks issued by the Popular Mobilization Forces Authority 2019.

**Eleventh: The languages you are fluent in.**

- Arabic
- English